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‘Snelle busbaan’ niet via Grote
Berg maar via de Mauritsstraat 
De snelle busbaan van het station 
naar ASML op industrieterrein De 
Run gaat niet over de Grote Berg, 
maar over de Mauritsstraat. Dat 
is het voorstel van ambtenaren 
en verkeersdeskundigen van 
de gemeenten Eindhoven en 
Veldhoven. Een traject via de Grote 
Berg is wellicht de meest logische, 
maar blijkt teveel knelpunten op te 
leveren. 
 
Eind maart was er een goed 
bezochte, levendige bijeenkomst 
waar beide gemeenten het voorstel 
voor de HOV4 lijn presenteerden. 
De nu voorgestelde route loopt van 
het Centraal Station via Fellenoord 
of Mathildelaan naar de Vonderweg, 
Mauritsstraat, Meckelenburgstraat, 
Karel de Grotelaan en Kempenbaan 
naar het terrein van ASML. 
Alternatieven zoals via de Grote Berg 
en via de Anna van Engelandstraat 
zijn ook onderzocht, maar bleken te 
veel knelpunten op te leveren.  
 
GROEIAMBITIES 
Het concept stelt dat er twee 

busbanen komen -heen en 
terug- en minimaal in één richting 
autoverkeer. In welke richting dat 
is, is nog niet duidelijk. Ook moet er 
ruimte zijn voor fietsers en zijn er 
groenambities. In de praktijk zou dit 
voor de Mauritsstaat en Vonderweg 
kunnen betekenen dat er twee 
busbanen en een fietsstraat komen.  
Het aantal bushaltes zal minder zijn 

dan bij een normale 
buslijn om de reistijd zo 
kort mogelijk te maken.
   
AUTOLUW 
Voorwaarde is dat de 
straten autoluw worden, 
dus dat doorgaand 
verkeer verdwijnt. 
Volgens de gemeente is 
doorgaand verkeer de 
voornaamste oorzaak 
van de verkeersdrukte in 
het centrum. 

Enkele bewoners uitten op de 
voorlichtingsbijeenkomst hun 
zorgen over het verdwijnen van 
parkeerplaatsen, maar ook een 
tegengeluid was te horen dat het in 
de toekomst niet vanzelfsprekend 
meer is om voor de deur te kunnen 
parkeren in het centrum.  

BESLUIT
Als de plannen doorgaan zal er 
om de 3 tot 6 minuten een HOV 
bus door de straat rijden is wordt 
de Mauritsstraat een fietsstraat 
met alleen bestemmingsverkeer. 
Het besluit door de gemeenten 
Eindhoven en Veldhoven wordt pas 
begin 2024 verwacht. in juni of juli 
van dit jaar krijgen omwonenden nog 
de kans zich uit te spreken over het 
definitieve voorstel. 
 

Meer informatie op: www.eindhoven.nl

De Maurtisstraat zou straks in de voorlopige plannen 
een fietsstraat met twee busbanen kunnnen worden.

De  Grote Berg blijft wel toegankelijk voor bussen, 
maar krijgt geen aparte busbaan.
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Annemarie komt sinds een half jaar 
in de Active Club. Een goedlachse 
veertiger met een goedlopende zaak. 
Haar werk en een gezin met twee 
tienerdochters zorgden voor de nodige 
stress en nauwelijks tijd voor haar 
fysieke gesteldheid. ,,Voor mijn werk zit 
ik veel”, vertelt ze. ,,Ik houd van lekker 
eten en een wijntje en heb (te) weinig 
lichaamsbeweging waardoor er elk jaar 
enkele kilo’s bijkomen.” Ze heeft last 
van kortademigheid en vaak hoofd- en 
rugpijn. ,,Mijn huisarts adviseerde me 
meer te gaan bewegen. Zo kan ook 
misschien wat kilo’s kwijtraken.” 
Ik leg uit dat ik met enkele simpele 
oefeningen haar fysieke mogelijkheden 
en conditie wil bepalen om vervolgens 
samen een schema met doelen en 
oefeningen op te stellen. Uit de 
oefeningen blijkt dat haar conditie 
niet goed is en ze ‘stijf’ beweegt. Ook 
is haar manier van ademhalen is een 
verbeterpunt.  

Ik vertel Annemarie dat een juiste 
ademtechniek je hoofd rustig maakt en 
genezend werkt voor allerlei lichamelijke 
klachten. Een verstoorde ademhaling 
verraadt meestal een onderliggend 

‘Goede ademhaling basis voor een goede gezondheid.’
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MET JONAS WILLINGE GRATAMA

Gastcolumn

Jonas Willinge Gratama, eigenaar van 
Active Club Eindhoven, Kleine Berg 12 én 
fysiotherapeut en personal coach geeft in het 
Bergen Bulletin tips en korte oefeningen hoe je 
fitter en gezonder kunt worden. 

probleem. Door een goede ademtechniek 
te oefenen kan je lichaam veel klachten 
zelf oplossen. ,,Ademhalen gaat normaal 
gesproken van zelf”, leg ik uit voor ze 
een oefening begint. ,,In rust adem 
je langzaam, bij inspanning gaat je 
ademhalingsfrequentie omhoog. Veel 
mensen weten echter niet dat ook al je 
gedachten en onderliggende kwalen de 
snelheid en diepte van je ademhaling 
beïnvloeden.” 
Terwijl Annemarie haar trainingsschema, 
dat regelmatig wordt aangepast bij 
haar vorderingen, vervolg ik mijn 
‘ademhalingscollege’. ,,Een juiste 
ademhaling is rond, verloopt als het 
ware in een cirkel. De inademing wordt 
vloeiend gevolgd door de uitademing. 
In een rustig tempo en het best als je 
lichaam en geest ontspannen zijn. Je 
ademhaling en hartslag werken samen 
aan een optimale gasuitwisseling. Deze 
samenwerking dient in balans te zijn.” 
Niet alleen de intensiteit van bewegen 
bepaalt deze balans. Ook je hersenen 
zijn continu bezig met het sturen van 
hart- en longactiviteit. Veel lichamelijke 
en geestelijk klachten komen voort uit 
‘stress’. Veroorzaakt door een gejaagde 
levensstijl en volle agenda. Daardoor 

zijn ademhalingsfrequentie en hartslag 
hoger dan nodig. ,,Bij een motor zou 
het toerental te hoog zijn.” In een 
gezonde situatie haal je tussen de zeven 
en tienmaal adem per minuut bij een 
hartslag van 60 tot 80 (p/m). Bij een 
ongezonde situatie (bijvoorbeeld stress) 
zijn ademhaling en hartslag langere 
tijd verhoogd wat fysiek vermoeiend 
is. Waar Annemarie de eerste weken 
haar oefeningen zwetend en puffend 
volbracht, doet ze tegenwoordig haar, 
regelmatig geïntensiveerde, oefeningen 
veel makkelijker. Haar manier van 
ademhalen is sterk verbeterd, ze zit 
stukken ‘losser’ in haar lijf en herstelt 
veel sneller na inspanningen. Ook is ze 
bijna acht kilo afgevallen. Mede door een 
meer gezonde etensstijl. En ze heeft in 
de Active Club twee nieuwe vriendinnen 
erbij gekregen.    

Vijf minuten oefenen per dag 
Ademhalingsoefeningen kunnen een 
goede hulp zijn bij het ontspannen van 
lichaam en geest. Ga ontspannen zitten 
of liggen. Sluit je ogen en volg met 
alle aandacht jouw ademhaling. Denk 
alleen aan je ademhaling en sluit andere 
gedachten zoveel mogelijk uit. Probeer 
je ademhaling rustiger en dieper uit 
te voeren. Je kunt eventueel tellen: 4 
seconden in, 2 seconden vasthouden, 4 
seconden uit, 2 seconden vasthouden, en 
dan op nieuw. Ook je hartslag zal dalen 
en je wordt rustiger in je hoofd.
 
Meer info en tips voor een fit en gezond 
leven: www.activeclub.nl



In De Bergen vinden Koningsnacht en Koningsdag voorname-
lijk plaats op het Wilhelminaplein en het FENS-terrein aan de 
Bergstraat. Op de Kleine Berg zijn dit jaar géén festiviteiten 
om de verjaardag van koning Willem-Alexander te vieren.  
 
Op het Wilhelminaplein beginnen de festiviteiten op woendag-
avond 26 april met live-muziek van de bands Betty Blue (vanaf 
20.00 uur) en Soulmania (vanaf 22.00 uur). De muziek op het 
Wilhelminaplein duurt tot middernacht. Ook op Koningsdag is 
er van alles te doen op het Wilhelminaplein. Er is een vrijmarkt, 
waar je vanaf half tien terecht kunt voor een rondje ‘struinen’ 
langs diverse kramen. Op het podium zijn diverse optredens 
van bandjes en artiesten. 
 
Kroongenoten 
De organisatoren van het festival Bondsgenoten organiseren 
op Koningsnacht èn Koningsdag een house-feestje op het 
FENS-parkeerterrein tussen de Bergstraat en de Keizersgracht. 
Onder de noemer ‘Kroongenoten’ kun je dansen op housedeun-
tjes, R&B-hits en muziek uit de jaren 90 en 00. Op woensdag 
begint het gratis toegankelijke evenement om 17.00 uur, op 
donderdag om 13.00 uur. 
 
Terrassen wel open 
Op de Kleine Berg zijn dit jaar geen Koningsdag-activiteiten. 
Op Koningsdag 2022 hadden vrijwel alle horecabedrijven een 
buitenbar en stond er om de 200 meter een dj muziek te draai-
en. Dat trok – mede door het mooie weer – enkele duizenden 
mensen naar de Kleine Berg. ,,Er was blijkbaar een ambulance 
nodig voor iemand, die z’n been gebroken had. Die ambulan-
ce kon zich maar met moeite een weg door alle mensen heen 
banen. Dat was voor de gemeente het teken om onze plannen 
voor dit jaar af te keuren”, zegt horeca-ondernemer Jan Retera. 
De terrassen op de Kleine Berg zijn op Koningsnacht en Ko-
ningsdag wel gewoon open, maar er zijn géén buitenbars en er 
is geen extra muziek. 
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Twee dagen festival Kroongenoten op 
het FENS-terrein
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Koningsdag vier je in De Bergen op 
Wilhelminaplein en FENS-terrein

 Bergstraat 
In de Bergstraat is wèl een Koningsdagfeestje met diverse dj’s. 
Onder de noemer ‘Blockparty’ draaien vanaf 12 uur de dj’s Eind-
jegotSoul, Bomb Voyage, Zwarte Plek en Robob & Tom Jacobs. 
Om 23.00 uur sluit het feest. 
 
Statiegeld-bekers 
Om plastic afval tot een minimum te beperken wordt er in vrij-
wel de hele binnenstad van Eindhoven voor het eerst gewerkt 
met statiegeldbekers in plaats van plastic wegwerpbekers. Be-
zoekers betalen eenmalig 1 euro extra voor een beker en kunnen 
die weer inruilen voor een nieuwe. Waarbij ze dan alleen nog 
voor het drankje betalen. Vanaf 1 januari 2024 gaan wegwerp-
bekers landelijk in de ban. In elk geval op het FENS-terrein geldt 
deze regeling.
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In maart is een begin gemaakt om de 440.000 bakstenen van de gevel van de 
Eindhovense woontoren de Regent met de hand te verwijderen. Die klus duurt 
vermoedelijk nog het hele jaar. Daarna kunnen de nieuwe, vervangende stenen 
weer één voor één opgemetseld worden. 

De Regent werd in 1999 als toen hoogste toren van Eindhoven gebouwd. Enkele 
jaren geleden bleek dat er stenen loslieten uit de gemetselde muren. De buitenmu-
ren staan om de twee verdiepingen op zg. geveldragers. De start van de werk-
zaamheden is boven aan de toren (zie foto). Eerst worden alle oude stenen met de 
hand verwijderd, vervolgens wordt een nieuwe gevel gemetseld. Afhankelijk van de 
weersomstandigheden denkt en zo’n anderhalf tot twee jaar nodig te hebben om 
de klus te klaren.  
De Vereniging van Eigenaren wil via een rechtszaak de kosten, zo’n 7 miljoen euro, 
verhalen op de oorspronkelijke aannemer, Pennings uit Rosmalen. Dat bedrijf is 
inmiddels onderdeel van BAM en heeft de claim afgewezen. Nu draaien de onge-
veer honderd bewoners en andere eigenaren op voor een bedrag tussen de 57.000 
en 127.000 euro per woning. 

Nieuwe ‘overjas’ voor  
woontoren De Regent 

Eind maart is op het Catharinakerkhof een bejaarde Amerikaanse eik 
gekapt. De boom was ernstig ziek: de stam van de eik was aangetast 
door de zng. dikrandtonderzwam. Volgens deskundigen is die boom-
ziekte niet te bestrijden. Door de aantasting van de dikrandtonder-
zwam is de boom zwak geworden. De kans was aanwezig dat de eik bij 
een stevige storm zou kunnen omvallen. Dat gevaar voor omgeving en 
bezoekers heeft het bestuur van het Catharinakerkhof voor willen zijn. 
 
Volgens penningmeester Cees van der Velden maakte de ongeveer 
80-jarige eik deel uit van acht soortgelijke bomen op het Catharinakerk-
hof aan de kant van de Zwembadweg. ,,Onderzoek heeft uitgewezen dat 
de andere Amerikaanse eiken niet zijn aangetast door de dikrandtonder-
zwam”, zegt Van der Velden desgevraagd. ,,Voor de andere bomen dreigt 
vooralsnog geen gevaar”. Volgens Van der Velden was er voor het kappen 
van de Amerikaanse eik geen kapvergunning nodig. 

Van der Velden:  ,,Een nieuwe boom planten op die plaats is een complexe 
zaak. Daar moeten we nog over nadenken. Overigens worden in de ko-
mende tijd nog wel een aantal nieuwe bomen op het kerkhof geplant”. 

Amerikaanse eik legt loodje op kerkhof

Specialisten zijn bezig 
met het kappen en 
verwijderen van de 
oude Amerikaanse eik.
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Gijs van Merrienboer (25) is hockeyer bij hoofdklasser Oranje-Rood. De komende 
weken zijn voor de strafcornerspecialist spannend, omdat Oranje-Rood de 
nacompetitie om de landstitel wil halen. Van Merrienboer woont al zes jaar in De 
Bergen. 
 
1 Was er voor jou een speciale reden om in de Bergen te gaan wonen? 
,,Nee, geen ècht speciale reden. Ik kom uit Son en zeven jaar geleden kwam ik in 
heren-1 van Oranje-Rood terecht. Toen ben ik samen met teamgenoten Teun Beins 
en Jaïr van der Horst in een appartement op de Grote Berg getrokken. Daar woon ik 
nu nog steeds”. 
 
2 Wat is er leuk aan De Bergen? 

Tien vragen aan….
Gijs van Merrienboer van hockeyclub Oranje-Rood

‘Ik ben sowieso een 
stadsmens, dus ik voel 

mij hier erg thuis’ 

Gijs van Merrienboer

,,De wijk leeft altijd. Of het nu 
maandagochtend of zaterdagavond is. Veel 
mensen denken dat het hier altijd megadruk 
is, maar dat valt best mee. Er zijn veel 
kleine winkeltjes en veel leuke terrassen, je 
loopt er in een paar minuten naartoe. Ik ben 
sowieso een enorm stadsmens, dus ik voel 
mij hier erg thuis”. 
 
3 Er was een tijd dat er veel meer hockeyers 
van Oranje Zwart en later Oranje-Rood in De 
Bergen woonden! 
,,Onze buitenlandse spelers woonden 
jarenlang doorgaans boven Mangiare; 
die appartementen waren destijds van 
bestuurslid Harry van Hout. En ook Joep de 
Mol heeft op de Kleine Berg gewoond”. 
 
4 Het hockeyseizoen loopt alweer op z’n 
einde; ben je tevreden over jullie prestaties? 
,,Ja, ik ben wel tevreden. We hebben slechts 
twee wedstrijden verloren, we zijn thuis 
sinds begin november ongeslagen, maar we 
hebben te veel wedstrijden gelijk gespeeld. 
Als we echt stappen willen maken op de 
ranglijst, moeten we elke wedstrijd drie 
punten pakken en dat hebben we te weinig 
gedaan”. 
 
5 Vergeleken met vorig seizoen hebben jullie 
een vrij nieuw team! 
,,Klopt en dat betekent dat we aan het 
bouwen zijn naar iets moois. Je ziet dat alle 
succesvolle hockeyteams al langere tijd 
bij elkaar zijn. Volgend seizoen blijft ons 
team vrijwel intact: alleen Thomas Briels 
vertrekt”. 
 
6 Het halen van de playoff’s was dit seizoen 
het heilige doel. Dat kan nog steeds, maar 
dan moeten de laatste vier wedstrijden wel 
gewonnen worden! 

,,Als wij de playoff’s willen halen moeten 
we ook van andere sterke teams kunnen 
winnen, anders heb je er weinig te zoeken. 
Met Kampong, Pinoké en Bloemendaal – 
de nummers een, twee en drie van vorig 
seizoen – als tegenstanders hebben we een 
enorm zwaar slot van de competitie. Maar 
we hebben er alle vertrouwen in dat we de 
playoff’s kunnen halen”. 
 
7 In juni speelt het Nederlands hockeyteam 
op het complex van Oranje-Rood een aantal 
wedstrijden in de HPL, de Hockey Pro 
League. Jammer dat je niet bij Oranje zit?? 
,,Ik zal nooit nee zeggen tegen een 
uitnodiging voor Oranje, maar ik vind het 
leven náást het hockey ook belangrijk. 
Ik vind mijn maatschappelijke carrière 
belangrijk, omdat ik straks ná het hockey 
ook iets wil hebben. Ik haal momenteel 
heel veel plezier uit het zijn van een goede 
clubspeler met daarnaast een baan. Ik werk 
bij een detacheringsbedrijf en ik kan daar 
in combinatie met de hockeytrainingen 

32 uur werken. Om in het Nederlands elftal te kunnen spelen zou ik eigenlijk volledig 
professioneel hockeyer moeten zijn.“ 
 
8 Je wil daar je maatschappelijke carrière niet voor opgeven?” 
,,Op dit moment niet. Maar ik wil wel zo eerlijk zijn te zeggen dat als de bondscoach mij belt 
ik zeker ga kijken of ik mijn leven zó kan inrichten dat ik ook voor het Nederlands elftal zou 
kunnen spelen. Maar het speelt momenteel niet, dus hoef ik er ook niet over na te denken.” 
 
9 Jij bent een èchte Oranje-Rood-speler? Jij hebt niet de behoefte je vleugels een keer uit te 
slaan en zoals teamgenoten naar een andere club te gaan? 
,,Nee. Vrienden van mij hebben die stap wel gemaakt, maar ik heb die behoefte niet. Ik heb 
het enorm naar mijn zin bij Oranje-Rood. Dat is een fijne club met allemaal leuke mensen. 
Ik heb er vrienden voor het leven gemaakt. Dus ik blijf lekker hier.” 
 
10 Wat is je ambitie? 
,,Een mooie balans tussen werk en hockey creëren. En met Oranje-Rood hoop ik te groeien 
naar het niveau van teams als Bloemendaal en Kampong. Als we dat kunnen halen, doen we 
ècht mee in de strijd om het landskampioenschap”.
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 15 euro

35 euro

Beste lezer,

In het decembernummer 2022 lieten we u weten 
dat het Bergen Bulletin in zwaar weer verkeert. 
Belangrijke oorzaak daarvan is dat er te weinig 
inkomsten zijn om de kosten te kunnen dekken. 
Het verschil moet jaarlijks worden bijgepast uit de 
reserves van de Stichting De Bergen. De bodem 
van deze pot is nu in zicht. Wij doen een dringend 
beroep op u als lezer, om ons te helpen door uw 
eigen bijdrage aan ons over te maken. Alleen met 
uw hulp kunnen wij het Bergen Bulletin voortzetten.

Wij zouden het bijzonder op prijs stellen als u 15 
euro wilt bijdragen voor de productiekosten. Aan 
ondernemers in De Bergen vragen we 35 euro.
Uiteraard zijn we ook blij met elk ander bedrag.
Al tientallen jaren is het wijkblad voor bewoners en 
ondernemers een veel gelezen
informatiebron voor de wijk. De vernieuwde 
redactie werkt hard om een kwalitatief goed Bergen 
Bulletin te blijven maken en bij u thuis te bezorgen. 
In het juni nummer van 2023 informeren we u 
hoeveel geld er is binnengekomen.
Mogen wij weer op u rekenen? Wij hebben uw steun 
echt nodig.

Met vriendelijke groet,
Bestuur van Stichting De Bergen

Maak het bedrag waarmee u ons wil ondersteunen 
over op:
NL42 INGB 0004 9385 04 t.n.v. Stichting De 
Bergen, onder vermelding van:
‘Ondersteuning Bergen Bulletin 2023’

Nog sneller 
betalen kan via 
deze QR code;

De code is 
geldig tot 26 
mei 2023.
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De traditionele Eindhovense Rock ‘n 
Roll Meeting vertrekt van het Wilhelmi-
naplein. De komende editie landt op een 
heel andere plek: het plein bij de Wim 
van Doorne kiosk in het Stadswandel-
park. 

In 1978 werd de eerste editie van de rock 
’n roll-meeting georganiseerd. De eerste 
jaren in het Karregat in Tongelre. Een 
geweldsincident gooide in 1986 roet in 
het eten. ,,Er liep een bezoeker ineens 
met een vuurwapen te zwaaien”, vertel-
de organisator José Verspaget onlangs 
tegen het ED. ,,De Rocking Rebels, die 
we hadden aangewezen als gastheren, 
hebben dat weten te sussen. Zij hebben 
direct het wapen afgepakt.” 

Terug in 2005 
Na diverse omzwervingen, waarbij het 
evenement achtereenvolgens naar Den 
Bosch, Zwolle en Oss verhuisde, keerde 
het in 2005 terug naar Eindhoven. ,,Koos 
Cornelissen van café Wilhelmina, bood 
aan om het op de zaterdag voor zijn 
jaarlijkse Blues-evenement te houden. 
Ideaal: het podium kon op die manier – 
heel efficiënt – twee dagen lang worden 
gebruikt.” 

Meer ruimte 
De organisatie merkte dat het evene-
ment steeds meer ruimte vroeg, vooral 
vanwege het groeiend aantal oude Ame-

Blues-festival ‘Blues Square’ naar twee dagen 
Het vertrek van de rock ’n roll-meeting 
geeft Koos Cornelissen van café Wilhel-
mina de gelegenheid het blues-evene-
ment op het Wilhelminaplein uit te brei-
den naar twee dagen. De uitbreiding gaat 
tevens gepaard met een nieuwe naam, 
“Blues Square” en een verjonging. ,,Want 
de gemiddelde leeftijd op het podium 
was soms wel erg hoog”, zegt Cornelissen 
lachend. 
 
Met name op de ‘nieuwe’ zaterdag staan 
er vrijwel alleen maar jonge, Eindhovense 
bluesbandjes. De invulling van de zondag 

rikaanse auto’s dat te zien is. Ook kunnen 
op de nieuwe locatie meer bezoekers 
terecht. 
Nog een voordeel: het podium van de 
Wim van Doorne muziekkiosk is een 
stuk groter dan op het Wilhelminaplein. 
Midden op het plein komt een bar te 
staan, met kraampjes eromheen. Ook 
komt er een grote dansvloer vlak voor 
het podium.  

Veranderd 
Volgens de organisatoren is het rock & 

roll-publiek in de loop der jaren veran-
derd. Het is niet meer alleen een harde 
kern van rock ‘n roll-fans, maar er zijn 
ook steeds meer zestigplussers die graag 
komen dansen. Die mensen doen dat niet 
graag op stenen, vandaar dat er dit jaar 
een houten dansvloer wordt neergelegd, 
van tien bij acht meter groot.” 
Het programma van de Rock ‘n Roll Meet-
ing, op zaterdag 15 juli, is ook al rond. 
Er komen bands uit Mexico, Brazilië, 
Engeland, Duitsland en Frankrijk. Zoals 
gebruikelijk is de entree gratis.

ROCK ‘N ROLL MEETING EINDHOVEN 
VERTREKT VAN WILHELMINAPLEIN

zal volgens Cornelissen niet zo heel erg 
veel veranderen. ,,Het vertrek van de 
rock ’n roll-meeting geeft ons wat meer 
ruimte, waardoor we als evenement kun-
nen groeien. We zaten mekaar misschien 
ook wel een beetje in de weg. De nadruk 
blijft liggen op èchte blues, zowel op de 
zaterdag als de zondag. En wij willen 
zoals gezegd graag verjonging op het 
podium. Gelukkig zijn er genoeg jonge 
bands, die zich graag willen laten zien”. 
‘Blues Square’ is dit jaar op zaterdag 15 
en zondag 16 juli.
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Twintig jaar geleden dreunden de bassen 
van Freaky Records mij uit mijn bed op 
De Rungraaf. Twee paracetamol, een 
krantje (en praatje) bij Piet van Kuyk en 
een broodje van Hartogs verder herin-
nerde ik me de vorige nacht weer.  
  
Ik rolde De Berlage uit na een geslaagde 
dansavond featuring DJ Lizz. Dat het te 
boek stond als ‘de laatste hoop’ deerde 
me als levendige dertiger niet. De laatste 
hoop die ik koesterde was een goede 
nachtrust en zonder kater wakker te 
worden.  
  
Ik was gelukkig. En dat kwam vooral door 
de buurt waar ik woonde. Niet alleen 
was de kroeg en de bakker dichtbij maar 
ik kon mijn muziek- en filmbehoeften 
helemaal vervullen bij de Bullit en de 
Cinematheek op de Kleine Berg. Ande-
ren bevredigden hun behoeften weer bij 
de B1-cinema en weer anderen kochten 
strips bij Eppo waar nog weer anderen 
door mij niet te begrijpen spelletjes 
kochten bij een Chinese (?) spellenzaak. 
Die diversiteit en het urbane randje 
maakten me blij. 
  
De Kleine Berg was toen namelijk een 
allegaartje. Rauw en stads. Niet per se 
voor een bepaald publiek. De contouren 
van de voor Eindhoven redelijk unieke 
vooroorlogse panden waren hetzelfde 
als die van nu maar zonder de grandeur 
die er heden ten dage vaak aan wordt 
toegedicht. Aladin was nog geen vreem-
de eend in de bijt en paste naadloos in 
de potpourri van neringen op de Kleine 
Berg.  

Ik verhuisde daarna naar de Prins Hen-
drikstraat en woonde in een huis dat 
scheef stond en tegen elkaar was gezakt 
met het belendende pand. Ik fietste er 
laatst weer eens langs. Het was gelukkig 
nog steeds scheef. Hartogs bestaat nog, 
Piet van Kuyk, de Eppo-winkel en de CD-
Teek hebben het ook overleefd. 
  
Gelukkig is nog niet alles mooi, netjes en 
recht in De Bergen. Laat dat please zo 
blijven!  

Gastcolumn

MARC DUBACH

‘Die diversiteit en het 
urbane randje maakten 
me blij!’ 
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De gemeente Eindhoven gaat diverse 
regels rond terrassen versoepelen. Zo 
gaat de gemeente voortaan maatwerk 
leveren bij het bepalen van hoe groot 
een terras mag zijn en worden terras- 
heaters op gas pas in 2024 verboden. 
Ook mogen terrassen langer open 
blijven. 
 
Qua sluitingstijd verandert er voor ter-
rassen op bijvoorbeeld De Kleine Berg 
en Wilhelminaplein niets: voor horecage-
legenheden in de binnenstad geldt nu al 
dat de terrassen daar net zo lang open 
mogen blijven als de horecazaak zelf. De 
Kleine Berg telt zo’n 17 horecazaken 
met een terras, het Wilhelminaplein een 
zestal. 
 
De gemeente wil ook soepeler omgaan 
met de grootte van de terrassen. Waar 
het kan, moet het mogelijk zijn om ter-
rassen uit te breiden. Voor langere tijd, 
soms ook tijdelijk. In coronatijd golden er 
al soepeler regels voor terrassen, ook op 
de Kleine Berg en het Wilhelminaplein. 
Volgens de gemeente zijn de ervaringen 
hiermee positief.  
Veel ondernemers verwarmen hun terras 
met heaters op gas; ze kunnen dat ook 
komende winter blijven doen. Aanvanke-
lijk wilde de gemeente de gasheaters per 
oktober dit jaar in de ban doen, maar dat 
wordt nu pas eind volgend jaar. 

Eén van de terrassen 
op de Kleine Berg.

Soepeler regels voor ter-
rassen  Wilhelminaplein 
en Kleine Berg 

De gemeente Eindhoven heeft ruim 10 
miljoen Euro uitgetrokken om de stad 
een stuk groener te maken. Het Wilhel-
minaplein is samen met enkele straten in 
het centrum als eerste aan de beurt. 
 
Medio april maakte wethouder Rik Thijs 
de Uitvoeringsstrategie Groenplan 
Centrum bekend. Eindhoven behoort 
tot één van de groenste steden van ons 
land, maar juist binnen de ring is de stad 
het minst groen. In combinatie met de 
20.000 woningen die de komende jaren 
binnen de ring gebouwd gaan worden, 
wordt de binnenstad dus ook een stuk 
groener. 
 
Wens 
Voor de metamorfose van het Wil-
helminaplein trekt de gemeente 2,8 
miljoen euro uit. Met de vergroening 
van het plein gaat overigens een lang-
gekoesterde wens van omwonenden en 
ondernemers in vervulling. De eerste 
plannen voor vergroening van het plein 
werden in 2010 al ontvouwd, zo meldt 
het Eindhovense college van B. en W. aan 

Eindhoven wordt groener,  
Wilhelminaplein eerst aan de beurt 

de gemeenteraad. Al jarenlang wordt 
er nagedacht over het opknappen van 
het Wilhelminaplein. Plannen voor een 
ondergrondse parkeergarage stuitten op 
financiële bezwaren, ook andere initia-
tieven stierven een vroege dood. Hoe de 
groene plannen voor het Wilhelminap-
lein er precies uit gaan zien is nog niet 
duidelijk. 
 
Toekomst 
Ook een aantal wegen, waaronder de 
‘Westtangent’ (de route Vonderweg-Mau-
ritsstraat-Edenstraat-Dr. Schaepman-
laan) kunnen in de toekomst een flinke 
vergroeningsslag tegemoet zien. Voor 
de plannen die deel uitmaken van de 
middellange termijn wordt een kleine 4,2 
miljoen euro uitgetrokken. De Maurits-
straat is in andere plannen ook onderdeel 
van de vrije busbaan HOV4. (Zie elders in 
dit Bergen Bulletin). Het ligt voor de hand 
dat de uitvoering van deze plannen gelijk 
zal lopen met de vergroeningsplannen in 
deze straat. Ook hier is nog niet duidelijk 
welke vergroening de gemeente voor 
ogen heeft.

De gemeente Eindhoven heeft ruim 10 miljoen Euro uitgetrokken om de stad een 
stuk groener te maken. Het Wilhelminaplein is samen met enkele straten in het 
centrum als eerste aan de beurt. 

Het Wilhelminaplein wordt in de 
toekomst een stuk groener

Vorige week bereikte ons het bericht dat Frans van den Hurk (80) is overleden. Frans was 
een begaafd kunstenaar, musicus en docent in het onderwijs. Hij kwam in de 70-er jaren 
in de Bergen wonen. Als betrokken buurman van het voormalig buurtcentrum, bestuurslid 
van Stichting De Bergen en redactielid van het Bergen Bulletin was hij jarenlang actief 
in De Bergen. Als beeldhouwer uitte hij zich vooral in klei en brons. Talloze kerstgroepen, 
muziekspelers en penningen werden door hem thuis in zijn atelier vervaardigd. Hij was 
liefhebber van oude muziek en drijvende kracht in de muziekgroep “Au Joly Bois”. Piano, 
fluit en orgel waren zijn instrumenten. Frans was een markante, aimabele, creatieve en 
muzikale buurtgenoot. Maar, zoals hij vertelt in het interview in het Bergen Bulletin van 
mei 2022 (stichtingdebergen.nl/archief/), hij hield er niet van om zich op de voorgrond te 
plaatsen. Hij was gewoon Frans van den Hurk, niets meer of minder.  Frans van den Hurk in april 2003

Buurtgenoot, kunstenaar en musicus Frans van den Hurk overleden 
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In 2023 ontwikkelt de organisatie ‘Ver-
halis’ in Eindhoven een tijdelijk monu-
ment voor de Holocaustslachtoffers. Dit 
doen ze samen met de inwoners van de 
stad. En dus ook van De Bergen. 

Deelnemers aan deze herdenking ont-
fermen zich over één van de slachtoffers 
en maken voor hem of haar een naam-
bordje dat we gebruiken bij een herden-
kingsritueel. De deelnemers leggen het 
naambordje uiteindelijk op een grote 
plattegrond van de stad. Zo brengen ze 
de buurtbewoners van toen symbolisch 
weer thuis. Want – zo vinden zij – ze ho-
ren bij ons en dit pijnlijke deel van onze 
geschiedenis. 

Kunstproject 
‘Namen en nummers’ Brabant komt voort 
uit het Amsterdamse project Namen en 
Nummers, waarmee sinds 2012 jaarlijks 
de weggevoerde Joden uit de Ooster-
parkbuurt worden herdacht. ‘Uit het 
donker naar het licht’ is het leidmotief 
van artistiek leider Ida van der Lee. Alles 
wat er niet mag zijn, wat taboe is, dat 
weggestopt is, kan rekenen op haar aan-
dacht. Het ritueel is op een zorgvuldige 
manier door de kunstenaar ontwikkeld en 
vormgegeven.  

Vanuit Eindhoven naar Auschwitz 
De stichting Verhalis organiseert de 
herdenking op 3 september 2023. Die 
dag in 1942 is een beladen dag. Op die 
datum werden vele Eindhovense joden, 

‘Namen en nummers’: herdenking 
holocaust-slachtoffers in Eindhoven 

die vanuit Eindhoven per trein gedepor-
teerd werden, vermoord in Auschwitz. 
Zeven dagen eerder, op 26 augustus 
1942, kregen 240 joodse Eindhovenaren 
een brief thuisbezorgd, waarin ze werden 
opgeroepen om zich de volgende dag te 
melden bij het station. Er werd verteld 
dat ze zouden gaan werken in Duitsland. 
Veel joden doken onder, maar 34 meld-
den zich niettemin met hun bagage bij 
het station. Zij werden via Westerbork 
naar Auschwitz vervoerd. Voor de helft 
van die groep geldt de overlijdensdatum 
3 september. 
 
Herdenkingsritueel 
Begin september wordt een tijdelijk mo-
nument gemaakt om de 370 Eindhovense 
slachtoffers van de Holocaust te herden-
ken. Iedereen kan zijn steentje bijdragen. 
Deelnemers aan deze herdenking ont-

fermen zich over één van de slachtoffers 
en maken van te voren thuis voor hem of 
haar een naambordje dat we gebruiken 
bij een herdenkingsritueel. Dit zal plaats-
vinden begin september. De deelnemers 
leggen het naambordje uiteindelijk op 
een grote plattegrond van Eindhoven. 
Mensen die mee willen doen en iemand 
willen herdenken kunnen zich melden 
op de website namenennummers.nl. De 
houten plankjes voor de naambordjes 
kan men afhalen bij het Centrum voor de 
Kunsten Eindhoven (CKE) aan de pastoor 
Petersstraat 180. Mensen kunnen zich 
aanmelden via info@verhalis.nl. Daar 
kan iedereen die mee wil doen een naam 
kiezen om te herdenken. 
 

[Meer informatie: www.verhalis.nl/na-
men-en-nummers-eindhoven-oss] 
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In de toekomst zal de binnenstad 
van Eindhoven – en dus ook de wijk 
De Bergen – minder toegankelijk zijn 
voor auto’s: doorgaand verkeer wordt 
uiteindelijk helemaal geweerd en be-
stemmingsverkeer zal straks nog maar 
mondjesmaat haar weg in het centrum 
van Eindhoven kunnen vinden. Boven-
dien zal de binnenstad straks voor de 
meest vervuilende auto’s verboden 
gebied zijn. Voor een steeds grotere 
doelgroep is de elektrische deelauto 
een oplossing. 

Ook voor bewoners in een wijk als De 
Bergen is een deelauto een oplossing 
om toch het voordeel van een auto te 
hebben, maar niet de lasten en zorgen 
om een parkeerplaats voor de deur van je 
huis. In de toekomst zal er steeds minder 
parkeerruimte voor auto’s in De Bergen 
zijn. Bij de herinrichting van de Kleine 
Berg in 2024 bijvoorbeeld, vervalt een 
groot deel van de huidige parkeerplaat-
sen. En bij het nieuwbouwproject Nieuw 
Bergen heeft niet iedere koop-of huur-
woning automatisch een eigen parkeer-
plaats. Minder auto’s betekent minder 
behoefte aan een parkeerplaats. En dat 
betekent weer een rustiger straatbeeld 
en een schonere lucht.
 
Aanbieders 
Eindhoven kent vier aanbieders van 

een zng. deelauto: Greenwheels, Am-
ber, MyWheels en Snappcar. Amber en 
Greenwheels zijn in 2022 samengegaan 
en voeren samen steeds meer de naam 
Greenwheels. 
Het principe van een deelauto is vrij sim-
pel: een deelauto is een auto die gebruikt 
wordt door meerdere gebruikers. Zo heb 
je toch toegang tot een auto, zonder er 
zelf een in bezit te hebben. Deelauto’s 
kunnen bijvoorbeeld aangeboden worden 
door een commercieel bedrijf, al dan 
niet met een vaste parkeerplaats. Of een 
werkgever kan deelauto’s aanbieden aan 
zijn medewerkers, die zij bijvoorbeeld 
ook voor hun privéritten mogen gebrui-
ken. Ook zien we particulieren die hun 
privéauto aanbieden als deelauto om zo 
een deel van hun kosten weer terug te 
verdienen. Ook zijn er initiatieven waar 
buurtbewoners een auto delen. 
 
Via app de auto openen 
MyWheels (fusie tussen MyWheels en het 
Eindhovense bedrijf Amber) en Green-
wheels (eigendom van Volkswagen) zijn 
commerciële aanbieders van deelauto’s. 
De auto’s hebben vaak een vaste stand-
plaats, maar via een app op je smartp-
hone kun je zien waar in de buurt een 
beschikbare auto staat. Net zoals dat met 
deelscooters en deelfietsen het geval 
is, kun je – als je eenmaal ingelogd bent 
– met die app een auto openen en gaan 
rijden. Afrekenen doe je ook via de be-

taalrekening of creditcard die je in de app 
hebt aangegeven. Een deelauto kost af-
hankelijk van het gebruikte model tussen 
de 2 en 6 euro per uur. Toch even ergens 
parkeren met je deelauto? De gemeente 
Eindhoven stimuleert het gebruik van 
deelauto’s met speciale parkeervergun-
ningen: er zijn twee typen vergunningen 
beschikbaar. Een vergunning voor deel-
auto’s met een vaste parkeerplek en een 
stadsbrede vergunning voor emissievrije 
deelauto’s zonder vaste parkeerplek. 
Parkeerkosten heb je dus niet meer. 
 
Huren van de buren 
SnappCar werkt anders, want dat is 
een autodeelplatform. Meer dan 6000 
verhuurders bieden hun eigen auto 
aan op ons platform om ‘m met andere 
gebruikers te delen. Op die manier kun je 
bijvoorbeeld de auto van je buren huren, 
vaak binnen loopafstand. Ook in Eindho-
ven is dat tamelijk eenvoudig. Meld je aan 
op het SnappCar-platform, doorloop de 
verificatie en verstuur een huurverzoek 
naar een auto naar keuze. De verhuurder 
hoeft jouw huurverzoek dan alleen nog te 
accepteren. Je maakt samen de afspraak 
over ophalen en terugbrengen. 

Meer informatie: www.mywheels.nl, www.
greenwheels.nl, www.snappcar.nl/auto-hu-
ren/eindhoven, www.driveamber.com

Een deelauto open je met een app. MyWheels is één van de aanbieders 
van deelauto’s in Eindhoven.

De deelautoparkeerplaats op 
de Willemstraat in De Bergen.

DEEL-AUTO’S: OOK OPLOSSING VOOR 
PARKEERPROBLEEM IN DE BERGEN
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BB
Architectoni-
sche pareltjes 
in De Bergen 
Bergen-bewoner Stijn Op de Macks 
zocht de afgelopen vijf maanden naar 
architectonische pareltjes in De Bergen. 
Hij ontdekte dat rondom het eigenlijke 
stadshart veel woningen in de Berlagi-
aanse stijl gebouwd zijn. De onderzoe-
ker schrijft erover op zijn Facebook-pa-
gina. In dit Bergen Bulletin lichten we er 
twee van zijn projecten uit. 
 
Prins Hendrikstraat 6-20 
De Berlagiaanse stijl is vernoemd naar 
de Amsterdamse architect Hendrik 
Petrus Berlage die de stijl in ongeveer 
1894 ontwikkelde. Hij zocht een stijl die 
rationalistisch was, maar ook leek op 
Art Nouveau, in feite een mix als een 
versimpelde vorm van Art Nouveau. Net 
als bij Art Nouveau stierf de stijl vanaf 

1914 uit, voornamelijk door de Eerste We-
reldoorlog en werd later opgevolgd door 
Art Deco. Hier staat een bijzonder mooi 
voorbeeld van een huis in Berlagiaanse 
stijl: Prins Hendrikstraat 6-20 in een van 
de oudste woonwijken van oud Eindho-
ven, De Bergen. Deze 8-delige woning is 
gebouwd in 1908/09 naar een ontwerp 
van de gebroeders De Vries uit Helmond. 
De architectonische stijl is makkelijk te 

raden, maar de architecten waren zelfs 
voor mij een verrassing. De belangrijkste 
details zijn segmentbogen in de grote 
ramen op de begane grond, stenen latei-
en, mooi versierde voordeuren, versierde 
bakstenen lagen in de muur en kleine 
ronde bogen aan de bovenkant. Helaas 
staat deze woning niet als monument 
vermeld, gelukkig is het beschermd als 
cultuurhistorisch object. 

Willemstraat 65 
Het mag duidelijk zijn dat de Eindhoven-
se architectuur niet alleen Berlagiaans is. 
Ook de Willemstraat (William’sstraat) is 
een bijzonder nieuwbouwproject uit eind 
19e eeuw in het Eindhovense straatpa-
troon. De aanleg van deze straat werd 
in 1879 goedgekeurd door de Neder-
landse minister van Verkeer. In 1883 
werd inderdaad gestart met de aanleg 
van deze toen nog zeer statige straat, 
waarna deze in 1885 opengesteld werd 
voor verkeer. Veel van de huizen zijn 
minstens vijftien jaar jonger dan deze 
straat. Aan het westelijke eind van het 
eerste deel, aan de grote kruising met de 
Vonderweg, bevindt zich de oudste nog 
overgebleven woning aan deze straat, 
die ook uit de vroege dagen dateert: 
Willemstraat 65, de voormalige direc-
teursvilla van Keunen. Die is gebouwd 
in 1888. Het is gebouwd in de Neo-Re-
naissancestijl, wat vooral merkbaar is aan 
de gevel in het midden en de voordeur. 
De deur, het balkon en de gehele midden 

gevel hebben dit soort neo-renaissan-
ce elementen. Ook het trappenhuis is 
origineel gebleven. In 1919 werd er een 
serre toegevoegd. In de laatste jaren van 
de jaren 2010 was deze serre in slechte 
staat. Van 1994 tot 2009 was restaurant 
‘De 4 Azen’ in deze woning gevestigd, 
dat in 2009 failliet ging. In 2020 en 2021 

is deze woning gerenoveerd, heeft zijn 
oude functie als woonhuis teruggekregen 
en is de serre grotendeels opnieuw op-
gebouwd. Nu zijn er acht appartementen 
in het fraaie pand en is het goed bewaard 
gebleven voor het nageslacht.

B U L L E T I N
N I E U W S  E N  A C H T E R G R O N D E N  V O O R  B E W O N E R S ,  B E D R I J V E N  E N  I N S T E L L I N G E N
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